



ADDENDUM # 4
BID # FY 2018-2019-001 CITY OF HALLANDALE BEACH
A-1-A BRIDGE PAINTING IMPROVEMENTS PROJECT

Please ensure you check the City's website for the latest addendum released for this project. Below find the link to the City's website: www.cohb.org/solicitations.

Firm must provide this form signed by an authorized officer of your Firm to acknowledge receipt of ADDENDUM # 4 and provide with your firm's response.

PLEASE NOTE: EXHIBIT D – PAINT SPECIFICATIONS



**INVITATION TO BID (ITB)
BID # FY 2018-2019-001**

**CITY OF HALLANDALE BEACH
A-1-A BRIDGE PAINTING IMPROVEMENTS PROJECT**

EXHIBIT D – PAINT SPECIFICATIONS

**PREPARED BY:
CITY OF HALLANDALE BEACH
DEPARTMENT OF PUBLIC WORKS
AND
PROCUREMENT DEPARTMENT**

B97 W 155

40 (1/10)

CAUTIONS Use only with adequate ventilation. To avoid overexposure, open windows and doors or use other means to ensure fresh air entry during application and drying. If you experience eye watering, headaches, or dizziness, increase fresh air, or wear respiratory protection (NIOSH approved) or leave the area. Avoid contact with eyes and skin. Wash hands after using. Keep container closed when not in use. Do not transfer contents to other containers for storage. **FIRST AID:** In case of eye contact, flush thoroughly with large amounts of water. Get medical attention if irritation persists. If swallowed, call Poison Control Center, hospital emergency room, or physician immediately. **WARNING:** This product contains chemicals known to the State of California to cause cancer and birth defects or other reproductive harm. **DO NOT TAKE INTERNALLY. KEEP OUT OF THE REACH OF CHILDREN. FOR PROFESSIONAL USE ONLY. SEE MATERIAL SAFETY DATA SHEET.**

AVERTISSEMENT N'utiliser que dans un espace bien aéré. Pour éviter une exposition excessive à ce produit, ouvrir les fenêtres et les portes ou prendre toute autre précaution garantissant l'entrée d'air frais au cours de la pulvérisation et du séchage. Si vous êtes pris d'irritation des yeux, des maux de tête ou d'étourdissement, augmenter le volume d'air frais ou porter le masque de respiration (approuvé par NIOSH) ou quitter les lieux. Éviter tout contact avec les yeux et la peau. Se laver les mains après usage. Conserver le contenant bien fermé entre les utilisations. Ne pas transvaser pour fins de conservation. **PREMIERS SOINS:** En cas de contact avec les yeux, rincer soigneusement avec beaucoup d'eau. Si l'irritation persiste, consulter un médecin. En cas d'ingestion, appeler immédiatement un centre antipoison, le service d'urgence ou un médecin. **AVERTISSEMENT:** Ce produit contient des matières chimiques connues d'Etat de la Californie qui peut causer le cancer, dommages à la naissance ou autre malformation congénitale. **NE PAS INGÉRER. GARDER HORS DE LA PORTÉE DES ENFANTS. À L'USAGE DES GENS DE MÉTIER SEULEMENT. VOIR LA FICHE SIGNALÉTIQUE.**

Manufactured in the USA with global materials by and exported by:
Fabricado en EE. UU. con materiales globales y exportado por:
Fabriqué aux E.-U. avec des matériaux mondiaux par et exporté par:
The Sherwin-Williams Company,
101 Prospect Avenue NW, Cleveland, Ohio 44115



CAS No.	Ingredient	CAS No.	Ingredient
7732-18-5	Water	7732-18-5	Eau
12736-96-8	Nepheline Syntite	12736-96-8	Néphéline Syntite
Proprietary	Acrylic Polymer	Proprietary	Polymère Acrylique
13463-67-7	Titanium Dioxide	13463-67-7	Dioxyde de Titane
93763-70-3	Perlite	93763-70-3	Perlite
107-21-1	Ethylene Glycol	107-21-1	Éthylène glycol
8012-95-1	Paraffin Oil	8012-95-1	Paraffin Oil



PROTECTIVE & MARINE COATINGS

CONCRETE TEXTURE COATING

Fine
WHITE

Fino
BLANCO

Fin
BLANC

B97 W 155
6501-59361

Cont. Net. / Net Cont. 18.3 L 620 fl oz (4²⁷/₃₂ U.S. Gal) / 18,3 L

BEFORE COLOR IS ADDED
ANTES DE AGREGAR EL COLOR
AVANT D'AJOUTER LA COULEUR

MAY BE TINTED BEFORE USING
SE PUEDE AGREGAR COLOR ANTES DE USAR
PEUT ÊTRE TEINTE AVANT L'USAGE



Scan this barcode with a mobile device (scanning app may be required), or visit www.paintdocs.com for additional information including coating characteristics, surface preparation for specific substrates, mixing, and application.

Scannez ce code-barres avec un appareil mobile (application de numérisation peut être nécessaire), ou visitez www.paintdocs.com pour des informations supplémentaires et compris les caractéristiques de revêtement, la préparation de surface pour des substrats spécifiques, le mélange et l'application.

Escanee el código de barras con un dispositivo móvil (aplicación de digitalización puede ser necesario) o visite www.paintdocs.com para obtener información adicional, incluyendo características del revestimiento, preparación de la superficie para sustratos específicos, mezcla y aplicación.

Shelf Life: 36 months unopened, store indoors at 77°F
Vida útil del producto: 36 meses de no abierto, almacenar dentro de 25°C (77°F)
Date d'entreposage: 36 mois de non-ouvert, stocker à l'intérieur à 25°C (77°F)
GH1

Emergency telephone number
Número d'appel d'urgence
Teléfono de emergencia
(216) 566-2917



Warning May cause an allergic skin reaction. Suspected of causing cancer. May cause damage to organs through prolonged or repeated exposure. **Prevention:** Obtain special instructions before use. Do not handle until all safety precautions have been read and understood. Do not breathe vapor. Contaminated work clothing should not be allowed out of the workplace. Wear protective gloves. Use personal protective equipment as required. **Response:** IF ON SKIN: Wash with plenty of soap and water. Wash contaminated clothing before reuse. IF exposed or concerned: Get medical attention. Get medical attention if you feel unwell. If skin irritation or rash occurs: Get medical attention. **Storage:** Store locked up. **Disposal:** Dispose of contents and container in accordance with all local, regional, national and international regulations.

WARNING: This product contains chemicals known to the State of California to cause cancer and birth defects or other reproductive harm. **FOR INDUSTRIAL USE ONLY.** Please refer to the SDS for additional information. Do not transfer contents to other containers for storage. Percentage of the mixture consisting of ingredient(s) of unknown toxicity: 59.7% 18372 (B/14)

Attention Peut provoquer une allergie cutanée. Susceptible de provoquer le cancer. Risque présumé d'effets graves pour les organes à la suite d'expositions répétées ou d'une exposition prolongée. **Prévention:** Se procurer les instructions avant utilisation. Ne pas manipuler avant d'avoir lu et compris toutes les précautions de sécurité. Ne pas respirer les vapeurs. Les vêtements de travail contaminés ne devraient pas sortir du lieu de travail. Porter des gants de protection. Utiliser l'équipement de protection individuel requis. **Intervention:** EN CAS DE CONTACT AVEC LA PEAU: Laver abondamment à l'eau et au savon. Laver les vêtements contaminés avant réutilisation. En cas d'exposition prouvée ou suspectée: Obtenir des soins médicaux. Obtenez des soins médicaux si vous vous sentez mal. En cas d'irritation ou d'éruption cutanée: Obtenir des soins médicaux. **Stockage:** Garder sous clef. **Élimination:** Éliminer le contenu et le récipient conformément à toutes les réglementations locales, régionales, nationales et internationales. **AVERTISSEMENT:** Ce produit contient des matières chimiques connues d'Etat de la Californie qui peut causer le cancer, dommages à la naissance ou autre malformation congénitale. **POUR USAGE INDUSTRIEL SEULEMENT.** S'il vous plaît se référer à la SDS pour plus d'informations. Ne pas transvaser pour fins de conservation. Pourcentage du mélange constitué de composants de toxicité inconnue: 59.7% 18374 (B/14)

Atención Puede provocar una reacción cutánea alérgica. Susceptible de provocar cáncer. Puede provocar daños en los órganos tras exposiciones prolongadas o repetidas. **Prevención:** Procurarse las instrucciones antes del uso. No manipular antes de haber leído y comprendido todas las precauciones de seguridad. No respirar vapor. La ropa de trabajo contaminada no debe salir del lugar de trabajo. Usar guantes de protección. Utilizar un equipo de protección individual, según corresponda. **Intervención:** EN CASO DE CONTACTO CON LA PIEL: Lavar con abundante agua y jabón. Lavar la ropa contaminada antes de volverla a usar. EN CASO DE exposición demostrada o supuesta: Buscar atención médica. Buscar atención médica si la persona se siente mal. En caso de irritación cutánea o sarpullido: Buscar atención médica. **Almacenamiento:** Guardar bajo llave. **Eliminación:** Eliminar el contenido y recipiente conforme a todas las reglamentaciones locales, regionales, nacionales e internacionales. **CUIDADO:** Este producto contiene químicos que a conocimiento del estado de California puede causar cáncer y defectos de nacimiento u otros daños reproductivos. **PARA USO INDUSTRIAL.** Por favor refiérase a las FDS para obtener información adicional. No coloque el contenido en otros envases para almacenar. Porcentaje de la mezcla consistente de ingrediente(s) de toxicidad desconocida: 59.7% 18374 (B/14)

FOR COMPLIANCE IN MEXICO WITH NOM-003-SSA/
POUR ÊTRE CONFORME AU MEXIQUE À LA NORME NOM 003-SSA/
PARA QUE CUMPLA EN MEXICO CON LAS NORMAS NOM 003-SSA/

Imported by / Importado por / Importé por:
Compañía Sherwin-Williams S.A. de C.V., Calle Pondera 140 No. 696, 02300 Mexico, D.F.
Tasapayer I.D./Registro Federal de contribuyente / Número de CIE: SW-521614-1,2

H	HEALTH / SANTE SALUD	2*
F	FLAMMABILITY / INFLAMMABILITE INFLAMMABILIDAD	0
R	REACTIVITY / REACTIVITE REACTIVIDAD	0
PERSONAL PROTECTION / PROTECTIEN PERSONNELLE / PROTECCION PERSONAL		

NON-PHOTOCHEMICALLY REACTIVE / NO ES REACTIVO FOTOCHEMICAMENTE / SANS REACTIF PHOTOCHEMIQUEMENT
VOC: less exempts / COV: menos exentos / COV: sans exemptions : 187 g/L - 1.56 lb/gal

Made in the USA with global materials
Fabricado en EE. UU. con materiales de todas partes del mundo
Fabriqué aux États-Unis avec des matériaux du monde entier
©2014 The Sherwin-Williams Company
0 35777 83866 2
L-B97W00155-20GH 399393 SW1MAID110_20
NONENVIRO-20

Active APL Certifications

• 400-000-005 (Approval Date: 9/4/2001)

○ Previous Certification Numbers

○ S400-0005

Contacts

Mr. Chuck Fite
5790 Hoffner Ave, Suite
501
Orlando, Florida 32822

ADDENDUM #4

PLEASE NOTE RECEIPT OF ADDENDUM # 4 BY SIGNING BELOW AND INCLUDE WITH YOUR FIRM'S SUBMISSION.

I ACKNOWLEDGE RECEIPT OF ADDENDUM # 4:

Company	
Name	
Title	
Signature	
Date	

Sincerely,



Andrea Lues, Director, Procurement Department